
وزير ارتباط�ات و فناوري اطلاع�ات در يكي 
از نشس�ت هاي كنفرانس امنيت�ي مونيخ با 
موضوع امنيت س�ايبري با اش�اره ب�ه اينكه 
تهديدات سايبري امروز امنيت شهروندان و 
طيف گسترده اي از خدمات مربوط به زندگي 
ش�هروندان را تهديد مي كن�د، گفت: »ايران 
به عنوان يكي از قربانيان حملات س�ايبري، 
پوش�ش دفاعي خود را در براب�ر اين حملات 
از طريق س�امانه دژفا ارتق�ا داده و از همين 
رو توانسته اس�ت در يك س�ال گذشته 33 
ميليون حمله سايبري را دفع كند.« كشورمان 
چطور به چنين موفقيتي دست يافته است؟

خ��رداد امس��ال و در روزجهان��ي ارتباط��ات 
سامانه هاي دژفا )شامل ۱۰ سامانه مجزا و وابسته 
به هم( رونمايي شدند؛ سامانه هايي كه مانند دژي 
محكم كش��ور را از حملات س��ايبري محافظت 

مي كند. 
 مقابله با فناوري هاي بومي

س��ال ها قب��ل بس��ياري از حملات س��ايبري 
مي توانست ما را غافلگير كند و پس از آسيب ديدن 
تازه متوجه حمله مي ش��ديم، اما پيشرفت هاي 
كنوني باعث ش��ده كه پيش از ش��روع حمله از 
آس��يب هاي آن جلوگيري  كنيم كه دس��تاورد 
بزرگي محسوب مي ش��ود. با اين فناوري بومي، 
حملات نرم افزاري در فضاي مجازي مانند بات ها، 
شناس��ايي و از طريق آنتي ويروس هاي تجميع 
شده جنس آنها شناخته و با آن مقابله مي شود. 

بات نت ه��ا ش��بكه هايي هس��تند ك��ه با در 
اختيارگرفت��ن مجموعه اي از سيس��تم هاي 
معيوب ك��ه ب��ات)bot( نام دارند، تش��كيل 
مي شوند. اين ش��بكه ها توس��ط يك يا چند 
مهاجم با عن��وان botmaster، با هدف انجام 
فعاليت ه��اي مخ��رب كنترل مي ش��وند. در 
واقع بات ها، كدهاي مخربي هستند كه روي 
كامپيوترهاي ميزبان اجرا مي ش��وند تا امكان 
sbotma  كنترل كردن آنها از راه دور را براي

ter  ها فراهم كنند. 
 سپر امنيتي ايران در وب

در همين راستا پروژه س��پر امنيتي شبكه ملي 
اطلاعات يا هم��ان دژف��ا با كم��ك و همراهي 
ش��ركت هاي دانش بنيان و نخبگان دانشگاهي 
توسعه و تكامل پيدا كرد. از س��ال 95 تا خرداد 
امس��ال ارتباط تنگاتنگي بين نهادهاي دولتي 
متولي )وزارت ارتباط��ات و زيرمجموعه هايش( 
و اس��تارت آپ هاي توليد كننده ن��رم افزار هاي 
SOC برقرار ش��د. همكاري و بررسي هاي فني 
محصولات ارائه شده در آزمايشگاه هاي دانشگاه 
تهران هم كمك شاياني در ارتقاي سطح كيفي 

نرم افزار هاي پروژه دژفا داشت. 
در اين پروژه حتي آسيب هايي كه طبق پروتكل 
بين المللي به ايران گزارش مي شوند هم تجزيه 
و تحليل و با آنها مقابله مي ش��ود و ضمن اينكه 
تهديدات و خط��رات موج��ود در پروتكل هاي 
امنيتي فضاي سايبري هم شناسايي مي شوند. 
دژفا آسيب  پذيري در تجهيزاتي را كه در كشور 

استفاده مي شود، جست و جو كرده و با آنها مقابله 
مي كن��د. ارزيابي امنيتي خودكار س��امانه هاي 
تحت وب هم انجام و در صورت نداشتن امنيت 

لازم هشدار هاي ضروري ارائه مي شود. 
 موفقي�ت در دانش�گاه؛ راه ان�دازي در 

استان ها
بخش اصلي اين پروژه تهيه سامانه هاي امنيتي 
براي مراكز آپاي تمامي استان هاي كشور بود كه 
اين بخش از سال ۸۸ ش��روع به كار كرد. ضمن 
اينكه در مراكز آپاي دانش��گاه هاي كش��ور هم 
تيم هاي متخصص دانشگاهي تشكيل و با حمايت 
دولت راه براي شناسايي تهديدات فضاي تبادل 

اطلاعات كشور مهيا شد. 
وزير ارتباطات چن��دي پيش با بي��ان اينكه در 
بخش تحقيق و توسعه پروژه سپر امنيتي شبكه 
ملي اطلاعات در طول چهار سال اخير ۲۰ميليارد 
توم��ان هزينه كرده اي��م، گفت: »س��امانه هاي 
مختلف اين پروژه در همان مراكز آپاي دانشگاهي 
استان ها تست شده است. اين سامانه ها از سال 
گذشته در حال تس��ت و ارائه خدمات هستند و 
بعد از به دست آمدن نتايج موفقيت آميز، عملياتي 
شد؛ اين موفقيت را نيز حاصل ارتباط تنگاتنك 

بين حاكميت، دانشگاه و صنعت مي دانيم.«
 تهديدات بي نهايت هستند

آذري جهرمي در پاسخ به اين پرسش كه اكنون 
كدام يك از اين سامانه ها بيش��ترين تهديدات 
امنيتي كشور ما را شناس��ايي مي كنند، تأكيد 
كرد: »بيش��ترين تهديدات امنيتي را س��امانه 

ملي تله افزار و رصد آسيب پذيري و شبكه هاي 
بات شناس��ايي مي كنند. مثلًا مي دانيم اكنون 
۴ميليون آي پي آلوده به بات در كشور وجود دارد 
و بخش قابل توجهي از ترافيك كشور را اشغال 
مي كند كه در اي��ن حوزه تهدي��دات بي نهايت 
هستند، چراكه وقتي يك حفره امنيتي كشف و 
رفع مي شود، هكر ها حفره ديگري را باز مي كنند 
و بايد امنيتي ها دوباره آن حفره را ببندند و اين 

روند به صورت مستمر ادامه دارد.«
آپا مخف��ف مجموع��ه كلمات آگاهي رس��اني، 
پشتيباني و امداد رايانه اي است و سازمان فناوري 
اطلاعات كشور براي تربيت متخصصين امنيت 
شبكه ، اينترنت و مقابله با نفوذ سايبري اين مراكز 

را حمايت مي كند. 
 كمربند محكم سايبري ايران 

مراكز آپا در سراسر كشور با هدف مقابله با نفوذ 
در شبكه و امنيت شبكه هاي رايانه اي در كشور 
و اس��تان، تأمين امنيت برنامه هاي نرم افزاري، 
تش��خيص بدافزارها، آموزش و آگاهي رساني به 
بخش دولتي و خصوصي، تشخيص و جلوگيري 
از حملات س��ايبري، حمايت از تيم ه��اي نوپا 
به خصوص در زمينه امني��ت، تربيت نيروهاي 
متخصص در زمينه امنيت ش��بكه و حوزه هاي 
مرتبط با ICT، حمايت از دانشجويان خلاق در 
اين حوزه و مقابله ب��ا تهديدهاي رايانه اي ايجاد 

شده اند. 
يك��ي از بزرگ تري��ن محاس��ن مركز آپ��ا براي 
دانش��جويان تحصيلات تكميلي اس��ت كه اگر 
پايان نامه هايش��ان در اين زمينه باش��د، در اين 
مركز مي توانند پروژه هايشان را عملياتي كرده 
و از حمايت مالي مركز به طور ماهانه برخوردار 

شوند. 
 دفع 33 ميليون حمله سايبري در سال

محمدجواد آذري جهرمي در جلس��ه صبحانه 
كاري كنفرانس امنيتي مونيخ با موضوع امنيت 
سايبري با اشاره به اينكه تهديدات سايبري امروز 
امنيت شهروندان و طيف گسترده اي از خدمات 
مربوط به زندگي ش��هروندان را تهديد مي كند، 
گفت: »ايران به عنوان يكي از قربانيان حملات 
سايبري، پوشش دفاعي خود در برابر اين حملات 
را از طريق سامانه دژفا ارتقا داده است و از همين 
طريق توانسته 33 ميليون حمله سايبري در يك 

سال گذشته را دفع كند.«
وزير ارتباطات يك جانبه گرايي و توسل به تحريم 
را تهديدي علي��ه امنيت بين الملل��ي در عرصه 
س��ايبري دانس��ت و اس��تفاده از مكانيسم هاي 
چندجانبه گرايان��ه را راه حل مش��كلات امنيت 
س��ايبري در جه��ان توصي��ف ك��رد.  چني��ن 
مجموعه اي از فناوري ه��اي امنيتي بومي با اين 
سطح از كارآمدي با كمك متخصصان كشور اين 
پيغام را به دشمنان مي دهد كه بدانند مرزهاي 
سايبري ايران بي صاحب نيس��ت. پايش دقيق 
وجود دارد و اگر آنها مهاجم��ان خوبي دارند ما 

مدافعان بهتري داريم. 
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دادرسي عادلانه در گرو نظرات كارشناسي منطبق با عدالت و ارجاع عادلانه و غيرجانبدارانه پرونده هاي قضايي به كارشناس است

معاون كارشناسان مركز كارشناسان رسمي قوه قضائيه خبر داد

راه اندازي سامانه شفافيت در كارشناسي پرونده هاي قضايي

پاتك سنگين ايران در جنگ سايبري
وزير ارتباطات: ايران در يك سال گذشته 33ميليون حمله سايبري را دفع كرده است

دادرسي عادلانه 

زهرا چيذري 
اگ�ر س�ه ضل�ع   گزارش  2

داشته باشد،  يكي 
وجدان و سلامت قاضي است و دومي قوانين 
عادلانه و شفاف و ضلع سوم كه شايد اهميتش 
از دو ضلع قبلي كمتر نباش�د، كارشناس�ان 
پرونده هاي قضايي هس�تند! اهميت جايگاه 
اين كارشناسان با استناد به اين گفته رئيس 
قوه قضائيه روشن تر مي ش�ود كه »۹۰ درصد 
كارشناسي ها به ۱۰ درصد افراد داده مي شود« 
و چنين آمار و ارقامي از زمينه سازي گسترده 
براي بروز فساد در قوه قضائيه حكايت دارد. به 
همين خاطر  براي پيش�گيري از بروز چنين 
فسادهايي، به گفته معاون كارشناسان رسمي 
مركز وكلا، كارشناس�ان رس�مي و مشاوران 
خان�واده قوه قضائي�ه قرار اس�ت تا س�امانه 
شفافيت در كارشناس�ي پرونده هاي قضايي 

راه اندازي شود. 
اگر به دادگاه ها يا مراكز قضايي س��ري بزنيد با 
كارشناساني مواجه مي شويد كه به اتاق قضات 
سر مي زنند و با دست خودشان كارت ويزيتشان 
را به قاضي مي دهند. اين آش��نايي ها مقدمه اي 
مي ش��ود براي واگذاري كارشناسي پرونده هاي 
قضاي��ي به كارشناس��اني ك��ه احياناً ب��ا قاضي 
آشناترند! صرف آشنايي يا داشتن روابط حسنه 
ميان قاضي و كارشناس نشانه خبره تر بودن وي 
نيست. همين مس��ئله هم موجب مي شود تا با 
اعتراض به نظر كارشناس در پرونده هاي قضايي، 
كار به هيئت هاي كارشناسي سه نفره،  هفت نفره 
و گاهي 9 نفره كشيده ش��ود و اين مسئله علاوه 
بر اطاله دادرس��ي موجب تحمي��ل هزينه هاي 
سنگين به مردم مي ش��ود. اين موضوعي است 
كه رئيس ق��وه قضائيه چندي پيش ش��خصاً به 

آن ورود كرده و با تأكيد بر ضرورت اصلاح نظام 
ارجاع به كارشناسان مي گويد:»نبايد 9۰ درصد 
كارشناس��ي ها به ۱۰ درصد كارشناسان ارجاع 
شود و بقيه كارشناسان، كار كمي داشته باشند. 
اين امر بايد ساماندهي و از سامانه هاي هوشمند 

در اين زمينه استفاده شود.«
حالا آنطور كه پيمان پاليزگير معاون كارشناسان 
رسمي مركز وكلا، كارشناسان رسمي و مشاوران 
خانواده قوه قضائيه مي گويد، بناس��ت تا سامانه 
ايجاد شفافيت در امر كارشناسي راه اندازي شود. 

 ضرورت اصلاح نظام كارشناسي
بيش از ۷3 رش��ته گروه كارشناس��ي در كشور 
داريم كه در زمينه هاي مختلف به جامعه اداري و 

سازماني خدمت مي دهند. 
آيت الله رئيسي، غيرمتقن بودن نظر كارشناسي 
را موجب عدم اتقان آرا و همچنين اطاله دادرسي 

مي داند؛ رئيس قوه قضاييه ب��ا تأكيد بر ضرورت 
اصلاح نظ��ام كارشناس��ي و تقوي��ت نظارت بر 
كارشناسان معتقد است:»اختلاف فاحش نظرات 
چند كارشناس در يك موضوع واحد موجب وارد 

آمدن خدشه به اعتبار نظر كارشناسي است.«
از نگاه وي سلامت دستگاه قضايي در گرو سلامت 
كارشناسان، وكلا، ضابطان و تمام مرتبطان با يك 
پرونده قضايي است و اين امر نيز صرفاً با بخشنامه 
و دستورالعمل امكان پذير نيست بلكه به رويه ها و 

عملكردها بازمي گردد. 
معاون كارشناسان رسمي مركز وكلا، كارشناسان 
رسمي و مشاوران خانواده قوه قضائيه هم معتقد 
اس��ت: »بايد به س��مت ش��وراها و تشكل هاي 
سياستگذاري برويم و از طرف ديگر آموزش ها و 
كلاس هاي عمومي را براي افزايش سطح آگاهي 
كارشناسان بالا ببريم تا كمتر دچار تخلف شوند. 

تا اگ��ر تخلفي هم صورت مي گيرد در راس��تاي 
ندانستن باشد نه از قصد.«

وي يكي از آيتم هاي كاهش تخلفات كارشناسي 
را س��امانه ش��فافيت در امر كارشناسي مي داند 
و مي افزايد:»درص��دد هس��تيم س��امانه در 
مركز تأس��يس ش��ود تا اطلاع��ات ارزيابي ها و 
قيمتگذاري ها در نقشه پهنه كشوري قرار گيرد تا 
كساني كه تمايل دارند در جهت تقريب قيمت ها 

از آن استفاده كنند.«
 راه اندازي س�امانه شفافيت كارشناسي 

تا پايان سال
پيم��ان پاليزگي��ر در پاس��خ به اين س��ؤال كه 
اين س��امانه چ��ه زمان��ي راه اندازي مي ش��ود، 
مي گويد:»در حال حاضر مشغول كار و در حال 
طراحي سامانه ارجاع هوشمند هستيم. الان در 
مرحله طراحي اين نرم افزار هستيم و به محض 
آماده شدن نرم افزار، كار اجرا مي شود و اين افق 
مثبت براي كس��اني اس��ت كه مي خواهند كار 

عادلانه ايجاد كنند.«
وي تأكي��د مي كند:»تصمي��م داريم ت��ا پايان 
س��ال اين كار را اجراي��ي كني��م.« پاليزگير به 
ويژگي هاي اين سامانه هوش��مند اشاره كرده و 
مي گويد:»س��امانه ارجاع اتوماسيوني است كه 
همه كارشناسان آنجا ثبت مي شوند و كارشناسي 
بدون جانبداري و براساس ظرفيت و صلاحيت 

داده شود و اين ديد غايي و نهايي ماست.«
به گفته وي حركت ساختار به سمت شفافيت، 
در خواس��ت رئيس  قوه قضائيه هم است. در 
همين راستا معاونت كارشناسان رسمي مركز 
وكلا، كارشناسان رسمي و مشاوران خانواده 
قوه قضائي��ه، مي خواهند كارشناس��اني كه 
داراي شرايط واحد هستند از سبد كارشناسي 

بي بهره نمانند. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 
-----------------------------------------------------

 معصومه هويدي با انتشار اين عكس در اينستاگرامش نوشت: 
نتايج حاصل از مطالعات جامع تأمين آب شهرها و روستاها در استان هاي 
شمالي نشان مي دهد كه دليل اصلي تنش آبي در شهرهاي شمالي هجوم 
مسافران است. نمونه اش همين استخر ويلا كه مسافر براي دو شب اجاره 
كرده و استخر را هم پر از آب كرده است. بعضي از مسافران اصلا برايشان 
صرفه جويي آب معني ندارد. يكي از علت هاي افت فشار در شمال، نصب 
مستقيم پمپ روي شبكه آب توسط ويلادارهاست كه خوشبختانه طبق 

قانون ممنوع شده و حالا پيگرد حقوقي هم دارد. 
-----------------------------------------------------

 حس�ين آقاخاني با انتش�ار اين اسكرين ش�ات نوشت: چرا 
اسنپ آلمان ها مشتري ندارد؟ به دليل س��نگيني بار تصميم  داشتم 
با اوبر - همان اس��نپ خارجي- به فرودگاه بروم. شب قبل اپ را نصب 
كردم و حدود ساعت ۸:3۰ مقصد فرودگاه را زدم. منتظر ماندم و ديدم 
نوشته است كه ماشين نيست، با تاكسي برويد. تصميم من برگشت و با 
اتوبوس و مترو به فرودگاه آمدم. كمي اذيت شدم ولي تفاوت دو و هشت 
دهمي را با 3۰- ۴۰ يورو را مقايسه كنيد. از نظر زماني هم تفاوت خيلي 
زياد نيست. آلمان ها به رغم تبليغات گسترده اي كه از اوبر مي شود به 
دليل داشتن س��رويس حمل و نقل عمومي خوب مشتري هاي خوبي 
براي اوبر نيستند. اگر بدانند كه ايران چه بازار بي نظيري است، حتماً 

مي آيند ايران و طي مدت كوتاهي درآمد نجومي در مي آورند. 
-----------------------------------------------------

 صفحه اينستاگرام مفدا )معاونت فرهنگي دانشگاه شاهرود( 
با انتش�ار اين عكس نوش�ت: يك اتف��اق باعث پيوند دانش��گاه و 
محيط زيس��ت ش��د! اين پرنده زيبا ازحدود يك ماه پيش در محوطه 
دانش��گاه س��رگردان بود كه پس از برخورد با پنجره اتاق كارشناسان 
آموزش دانشكده پيراپزش��كي و شكستن شيش��ه مهمان كارمندان 
دانشگاه شد. در نهايت پس از تماس دانشگاهيان با اداره حفاظت محيط 
زيست، مأموران اين اداره براي تحويل قرقاول زخمي به دانشگاه آمدند. 
يكي از محيط بانان به مفدا گفت: قرقاول پرنده بومي اين منطقه نيست 
و احتمالاً در خانه اي نگهداري شده و فرار كرده است. اين پرنده ساكن 

مناطق جنگلي است و شكار آن نيز ممنوع است. 
-----------------------------------------------------
 

 فاطمه زرندي پور با انتشار اين عكس در اينستاگرامش نوشت: 
اينجا بيمارستاني است كه معلوم نيست كي ساخته مي شود. سه سال قبل 
طي يك جلسه احساسي و بعد از زلزله ۴/۷ ريشتري زرند بيمارستان سيناي 
اين شهرستان )تأسيس ۱3۴۴( دچار خس��ارات خيلي جزيي شد، اما در 
جلسه ستاد بحران استان به رياست اس��تاندار سابق كرمان عده اي از روي 
احساس و نه پيشگيري، طرح ادغام دو بيمارستان سينا و تأمين اجتماعي را 
پيش كشيدند و دو بيمارستان مهم شهر را كن فيكون كردند؛آخرين خبر 
حاكي از آن است كه كار تكميل ساختمان اين مركز از سوي وزارت مسكن 
به اتمام رسيده است و منتظر تجهيز آن مي باشند، اما فقط روز و ماه آن را 

اعلام مي كنند و به جاي سال افتتاح از...  استفاده مي شود.
-----------------------------------------------------
 آمنه كياني در اينستاگرامش با اش�اره به افزايش زباله هاي 
پلاس�تيكي در پايتخت نوش�ت: پلاس��تيك درص��در زباله هاي 
تهراني هاست. پايش قبلي پسماند شهر تهران نشان ميده كه بيشترين 
حجم و تركيب زباله ها مربوط به گروه پلاستيك ها بوده. شهرداري گفته 
نتايج جديد درباره تركيب پسماند هم  توسط پيمانكار در حال بررسي 
و آناليز است كه پس از مشخص ش��دن، اعلام خواهد شد. طرح جامع 
پسماند پايتخت قراره ارديبهشت ماه سال آينده از سوي شهرداري به 

شوراي شهر ارائه شود. اميدواريم اتفاق خوبي بيفته. 
-----------------------------------------------------

  يك كاربر نوشت: كسايي كه به خاطر حس خود لاكچري پنداري 
جون زن و بچش��ون رو به خطر انداختن تا 9۸/۸/۸ به زور و با سزارين 
بچه رو بيارن بيرون همونايي هس��تن كه توي صف جا ميزنن و چراغ 
قرمز رو رد مي كنن و موقع رانندگي قوانين رو رعايت نمي كنن و هزار 

بيشعور بازي ديگه.

يك شهروند تهراني: عذرخواهي شهردار تهران به خاطر آب گرفتگي 
معابر خوب است، اما كافي نيست! خود آقاي شهردار در روزهاي باراني 
در شهر چگونه تردد مي كند ؟ آيا تاحالا شده كه با تردد هر ماشين كل 
لباس و سر و صورتشان خيس و گلي شود !؟ رفع آبگرفتگي كار جهادي 

هم مي خواهد.

 رئيس پليس راهور تهران بزرگ، كاهش زم��ان اجراي طرح ترافيك و 
كاهش آلودگي را اولين درخواست پليس از شهرداري عنوان كرد. 

 معاون كل وزارت بهداشت گفت: از نظر س��ازمان جهاني بهداشت ۱۰ 
الي ۱5 درصد از كل زايمان ها به روش سزارين است كه اين رقم در ايران 

خيلي بالاتر است. 
 استاندار تهران گفت: با اقدامات صورت گرفته و احداث تصفيه خانه ها، 

بوي نامطبوع اطراف فرودگاه بين المللي تهران رفع شده است. 
 مشاور فرمانده قرارگاه مركزي مهارت آموزي كاركنان وظيفه نيروهاي 
مسلح از برگزاري همايش سراسري »پنجه هاي كارآمد � سرباز آينده، سرباز 

ماهر« در ۲6 آبان سال جاري خبر داد. 
 مديركل امور خدمات شهري شهرداري تهران با اشاره به اينكه بيشتر 
زباله ها در انهار پايتخت از س��وي اصناف ريخته مي ش��ود از متوليان امر 
خواست تا با افرادي كه قوانين را رعايت نمي كنند مطابق قانون رفتار شود. 
 رئيس سازمان زندان ها گفت: كاهش استفاده از مجازات حبس و استفاده 
از مجازات هاي جايگزين بايد مورد توجه قرار گيرد، زيرا حبس تنها راه حل 

براي ضمانت اجراي قوانين نيست. 
  كامبيز سلطاني نژاد متخصص سم شناسي افزود: در كشور ما هر چند آمار 
دقيق و رسمي از شيوع مسموميت هاي گياهي وجود ندارد، ولي گزارش هاي 
به دست آمده در سال ۱39۷ حاكي از بروز انواع مسموميت هاي اتفاقي و 
عم��دي در اثر مصرف گياهان س��مي در مناطق مختلف كش��ور اس��ت 
به طوري كه ۰/۴ درصد از مسموميت هاي مراجعه شده به بيمارستان ها در 

سال ۱39۷ )55۲ نفر( ناشي از گياه سمي بوده است. 
 عليرضا رئيس��ي، معاون بهداشت وزارت بهداش��ت گفت: سن مصرف 
قليان در دختران ايراني به زير ۱۴س��ال رسيده اس��ت و به طوركلي قبح 
مصرف دخانيات شكسته شده و مي بينيم كه خانواده ها كنار هم اقدام به 
مصرف قليان مي كنند؛ اين موضوعات تبعات و هزينه هاي اجتماعي ترويج 

قليان را نشان مي دهد. 
 معاون پرستاري وزارت بهداش��ت از برنامه ريزي براي پوشش بيمه اي 
خدمات مراقب��ت در منزل براي پن��ج بيماري خبر داد و گف��ت: در حال 
حاضر بيش از ۸۰۰ مركز فعال پرستاري و مراقبت در منزل مجاز در كشور 

وجود دارد. 

بي اطلاعي رئيس حقوقدان
 از قوانين حقوقي!

نزديك��ي انتخابات اس��كودا )اتحادي��ه سراس��ري كانون هاي وكلاي 
دادگس��تري ايران( و رس��انه اي ش��دن برخي تخلفات اي��ن كانون ها 
موجب شده تا برخي از اعضاي كانون هاي وكلا براي توجيه تخلفاتشان 
به ادله هايي پناه ببرند كه هيچ س��نخيتي با قوانين موجود در كش��ور 
ندارد! اين در حالي اس��ت كه حداقل انتظار از اين قانوندانان تس��لط 
به قانون است، اما برخي اظهارنظرهايشان نش��ان مي دهد يا قانون را 
نمي دانند يا براي دستيابي به اهدافشان حاضرند قوانين را به گونه اي 
ديگر جلوه دهند. مصداق اين ماجرا را مي توان در اظهارنظر اخير رئيس 
كانون وكلاي اصفهان به گزارش هاي انتقادي برخي رس��انه ها درباره 
جابه جايي مبالغ ميلياردي براي نقل و انتقال وكلا به تهران پيدا كرد. 
رئيس كانون وكلاي دادگستري اصفهان در واكنش به اين گزارش ها در 
صفحه اينستاگرامي خود براي توجيه عملكرد كانون وكلا در دريافت 
مبالغ ميلياردي براي نقل و انتقالات وكلا به مركز  گفته اس��ت، مركز 
وكلا و مشاوراني كه هزينه نقل و انتقال را از وكلا نمي گيرند، هزينه هاي 
مربوط به اداره خ��ود را از قوه قضائيه دريافت مي كنند و اين مس��ئله 
منجر به وابستگي وكلا به قوه قضائيه مي شود. خانم حقوقدان خبرنگار 
تهيه كننده گزارش را به بي طرفي و مطالعه در قانون دعوت كرده است، 
اما اگر به سراغ قوانين موجود برويم، مي بينيم كه انگار خود خانم دكتر 
به رغم حضور در پستي همچون رياست كانون وكلاي اصفهان چندان 
با قوانين آش��نايي ندارد! چراكه مطابق قوانين بودجه اي كشور،  مركز 
وكلاي قوه قضائيه بودجه دولتي نمي گيرد. طبق آيين نامه اين مركز 
داراي استقلال كامل مالي است، منابع تأمين هزينه هاي آن نيز كاملًا 
مش��ابه كانون هاي وكلا و صد درصد داخلي و مس��تقلانه است. طبق 
آيين نامه اجرايي اين مركز،  بودجه مركز وكلاي قوه قضائيه از محل حق 

عضويت وكلا و 5 درصد حق الوكاله آنها تأمين مي شود. 
از س��وي ديگر مركز وكلاي قوه قضائيه هم ب��راي نقل و انتقال وكلا به 
پايتخت يا شهرهاي ديگر هزينه دريافت مي كند، اما اين هزينه طبق 
آيين نامه اس��ت نه مبالغ نجومي چند ده تا چند صد ميليوني و گاهي 
هزينه هاي ميلياردي! براساس ماده ۱3دستورالعمل نقل و انتقال مركز 
وكلاي قوه قضائيه، هزينه هاي نقل و انتقال به تشخيص هيئت مديره  هاي 
استاني يا كميسيون مركزي خواهد بود كه حداقل و حداكثر آن هم از 

قبل مشخص شده است. 
ضمناً طبق قانون انتقال به بخش يا شهرستان محروم،  انتقال از مبدأ 
شهر تهران به هر حوزه مقصد غير از مراكز استان ها و انتقال از مبدأ مركز 
استان به حوزه شهرس��تان هاي همان استان رايگان است. كاش خانم 
رئيس قبل از اظهار نظر درباره بودجه مركز وكلاي قوه قضائيه يك بار هم 

كه شده قانون و آيين نامه اجرايي اين مركز را مطالعه مي كرد. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  یک

دادستان كل كشور خبر داد

انفصال 6 قاضي فاسد در 2 هفته اخير
دادس�تان كل كش�ور با تأكيد بر برخورد با مديران فاسد گفت: با 
صداي بلند اعلام مي كنيم كه با قاضي فاسد برخورد مي كنيم؛ در 
همين يكي دو هفته اخير پرونده پنج يا ش�ش قاضي فاس�د را در 
محكمه عالي رسيدگي و آنها را از دستگاه قضايي منفصل كرديم. 
حجت الاسلام منتظري دادستان كل كش��ور در جريان سفر آيت الله 
رئيسي به استان آذربايجان شرقي به عنوان نماينده رئيس قوه قضائيه 
در جمع قضات و كاركنان دادگستري شهرس��تان مراغه حاضر شد و 
سياست قوه قضائيه در اين سفرها را ش��نيدن نقطه نظرات مسئولان 
دانست. وي اقدامات قضات و كاركنان دادگستري را يكي از جلوه هاي 
بروز و ظهور تحول در دس��تگاه قضايي عنوان كرد و بيان داش��ت: اگر 
تحول در بدنه قوه قضائيه صورت نگي��رد، طبيعتاً تحول واقعي در قوه 

قضائيه را شاهد نخواهيم بود. 
حجت الاس��لام منتظري افزود: مردم انتظار دارند فرآيند دادرس��ي و 
رس��يدگي به حكم خيلي طولاني نباش��د و مهم تر اينكه احكامي كه 
صادر مي شود، اجرا شود.  وي در ادامه با اشاره به برخورد قاطع با فساد 
ادامه داد: طبيعتاً وظيفه دستگاه قضاست كه با هرنوع فسادي برخورد 
كند و از سوي ديگر دستگاه قضايي مصمم است نسبت به سلامت خود 

اقدامات لازم را مورد توجه قرار دهد. 
دادستان كل كشور با بيان اينكه اراده و تصميم دستگاه قضايي برخورد 
جدي با مفاسد درون دستگاه قضاست، گفت: در همين يكي دو هفته 
اخير پرونده پنج يا شش قاضي فاس��د را در محكمه عالي رسيدگي و 
آنها را از دستگاه قضايي منفصل كرديم  و حدود هفت الي ۱۰ پرونده 
ديگر در همين زمينه آماده رسيدگي در دادگاه عالي است.  وي تأكيد 
كرد: افتخار مي كنيم كه با صداي بلند اعلام كنيم با قاضي فاسد برخورد 
خواهيم كرد و برخورد مي كنيم.  حجت الاسلام والمسلمين منتظري از 
دستگاه هاي دولتي و اجرايي خواست كه با مديران فاسد برخورد كنند 
و گفت: وظيفه داريم كه خودم��ان را از هر نوع آلودگي تطهير كنيم تا 

بتوانيم با فساد در جامعه مبارزه كنيم. 


